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SALGÓTARJÁN MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE 

 

10. SZ. JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. október 26-ai 

üléséről. 

 

Jelen voltak: 

• a Közgyűlés tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint, 

• dr. Romhányi Katalin jegyző, 

• dr. Varga Tamás aljegyző, 

• a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti egységeinek vezetői, 

• az önkormányzati cégek vezetői, 

• intézményvezetők, 

• a sajtó képviselői, 

• meghívott vendég 

 

Fekete Zsolt: Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket, a közszolgáltatást végző cégek, a 

Hivatal képviselőit, az intézményvezetőket, az ülésen tanácskozási joggal részt vevőket, a 

meghívott vendéget, a sajtó képviselőit, az érdeklődő állampolgárokat.  

A Közgyűlés 15 tagjából 13 fő volt jelen. Ludányi József és Szabó Csaba képviselő urak 

előzetesen jelezték távolmaradásukat. Megállapította, hogy a Közgyűlés határozatképes.  

 

Fekete Zsolt: A munka megkezdése előtt elmondta, hogy büszkeséggel tölt el minden 

salgótarjáni polgárt, hogy Dr. Sasváry Erzsébet a Nógrád Vármegyei Szent Lázár Megyei Kórház 

főorvosaként, a Keresztény Értelmiségiek Szövetsége salgótarjáni csoportjának elnökeként, a 

Keresztény Orvosok Magyarországi Társasága időszaki lapjának főszerkesztőjeként, több 

évtizedes orvosi pályafutása, a térség egészségügyi ellátásának fejlesztése érdekében végzett 

munkája, valamint közösségépítő társadalmi tevékenysége és a kortárs magyar keresztény 

irodalmat gazdagító versírói életműve elismeréseként Magyar Érdemrend Lovagkeresztje 

kitüntetésben részesült. 

Mindig nagy öröm, ha a szűkebb pátriánkhoz kötődő jeles szakemberek nagyszerű sikereket, 

eredményeket érnek el pályafutásuk során. Személyes példája, közös megbecsülésünkre méltó 

munkája fontos ösztönzést jelent számukra is. Úgy gondolta, hogy e követendő példában rejlő 

erő fontos, mert általa megsokszorozhatjuk teljesítményünket. Kívánta, hogy elismerésre méltó 

pályája és sikere lelkesítse mindazokat, akiknek a jövőben adatik meg, hogy a város, a térség és a 

vármegye jóhírét is olyan magasra emeljék, mint ahogy Főorvos Asszony tette. 

Gratulált a méltán megérdemelt, rangos állami elismeréshez! További jó munkát és elismerésben 

gazdag éveket, jó erőt és egészséget kívánt neki! 

 

A Közgyűlés a munkát a tárgysorozat elfogadásával kezdte meg. 

 

Javasolta új 

11. napirendi pontként felvenni a „Javaslat az önkormányzati intézményeknél és cégeknél 

megtakarítási intézkedések meghozatalára” című előterjesztést, valamint 

12. napirendi pontként felvenni a „Javaslat egyes hulladékgazdálkodást érintő döntések 

meghozatalára” című előterjesztést. 

 

A tárgysorozatra vonatkozóan módosító javaslat nem érkezett. Döntéshozatal következett a 
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tárgysorozatról. 

 

Fekete Zsolt:  

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi tárgysorozatot fogadta el: 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2023. évi költségvetésről szóló 

3/2023. (II.28.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. Javaslat a „Vár az Óbudai Egyetem” tanulmányi ösztöndíjról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

Napirend tárgyalásához meghívott: Székyné dr. Sztrémi Melinda, az Óbudai Egyetem – 

Salgótarjáni Képzési Központ és Kutatóhely igazgatója 

 

3. Javaslat a távhőszolgáltatásról szóló 27/2006. (IX.14.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

4. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata sportfejlesztési koncepciójának 

elfogadására  

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

5. Javaslat a Camping úti műfüves pálya felújításához együttműködési megállapodás 

megkötésére  

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

6. Javaslat a településképi rendelet módosításának előkészítésére 

Előterjesztő: Vass Attila főépítész 

 

7. Javaslat a TOP_Plusz-6.2.1-23 pályázati felhívás vonatkozásában „Somoskő turisztikai 

fejlesztése” című pályázat benyújtására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

8. Javaslat egyes állami tulajdonú ingatlanok ingyenes önkormányzati tulajdonba vételéhez 

kapcsolódó döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

9. Javaslat zárt rendszerű hamuszóró kegyhely kialakítására és üzemeltetésére vonatkozó bérleti 

szerződés módosítására 

Előterjesztő: Pataki Csaba alpolgármester 

 

10. Javaslat nem lakáscélú helyiség ingyenes használatba adására a Nógrád Megyei Tudományos 

Ismeretterjesztő Egyesület részére 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

11. Javaslat az önkormányzati intézményeknél és cégeknél megtakarítási intézkedések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
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12. Javaslat egyes hulladékgazdálkodást érintő döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

13. Javaslat a VGÜ Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási és Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 

folyószámlahitel felvételéhez történő hozzájárulás megadására 

Előterjesztő: Fekete Zoltán ügyvezető igazgató 

 

14. Tájékoztató a 2023/2024. nevelési év kezdéséről 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

15. Javaslat maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezésére  

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

16. Javaslat a Salgótarjáni Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztására 

Előterjesztő: dr. Romhányi Katalin jegyző, HVI vezető 

 

 

A továbbiakban a polgármesteri tájékoztató következett. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Közgyűlés a polgármesteri tájékoztatót tudomásul vette. 

 

 

NAPIRENDEK 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2023. évi 

költségvetésről szóló 3/2023. (II.28.) önkormányzati rendelete módosítására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet 

október havi módosítására az előterjesztésben foglaltak szerint tett javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal, 2 

tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett; a Pénzügyi 

Bizottság 6 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem hangozott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 9 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta:  

 

A 19/2023. (X.26.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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2. Javaslat a „Vár az Óbudai Egyetem” tanulmányi ösztöndíjról szóló önkormányzati 

rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

Napirend tárgyalásához meghívott: Székyné dr. Sztrémi Melinda, az Óbudai Egyetem – 

Salgótarjáni Képzési Központ és Kutatóhely igazgatója 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a salgótarjáni felsőoktatási 

képzések eredményes működtetése érdekében folyamatos tárgyalást folytatnak az Óbudai 

Egyetemmel, mely eredményeként a Közgyűlés 2023. szeptember 28-i ülésén jóváhagyta az új 

együttműködési megállapodást, melyben többek között rögzítésre került az is, hogy az 

Önkormányzat új ösztöndíj-programot indít. Elmondta, hogy a „Vár az Óbudai Egyetem” 

ösztöndíj keretében azokat a hallgatókat kívánja a város önkormányzata támogatni, akik 

tanulmányaikat az Óbudai Egyetem Salgótarjáni Képzési Központ és Kutatóhelyen, nappali 

tagozaton folytatják. A pénzbeli támogatás aktív hallgatói jogviszonyhoz és legalább 2,75 

korrigált kreditindexhez kötött. A támogatásra tanulmányi félévente 5 hónapra kerül sor, összege 

havonta 30.000 Ft az 1. évfolyamra bejelentkezett hallgatók esetén, 35.000 Ft a 2. évfolyamra 

bejelentkezett hallgatók esetén, 40.000 Ft a 3. évfolyamra bejelentkezett hallgatók esetén.  

Az Önkormányzat célja a rendelet megalkotásával a fiatalok salgótarjáni képzésekre történő 

beiratkozásának ösztönzése, és hosszabb távon egy önálló kar létrejötte Salgótarjánban. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

A továbbiakban Székyné dr. Sztrémi Melinda igazgató asszonynak adta meg a szót. 

 

Székyné dr. Sztrémi Melinda: Professzor dr. Kovács Levente rektor úr nevében megköszönte 

Polgármester úrnak azt a lehetőséget, amit az egyeztetésük során kért rektor úr, hogy az 

egyetemet érintő napirendekhez az egyetem képviselője kapjon meghívást. 

Megköszönte azokat a lépéseket, amelyek az együttműködési megállapodás előkészítése során 

tettek, többek között, hogy a Volán segítségével az új telephelyüknél a buszmegállók Óbudai 

Egyetem megállóhely elnevezést kaptak. 

Nagy örömükre szolgált a napirendben megfogalmazott ösztöndíj, mely hosszas egyeztetés, 

tárgyalás eredménye volt Rektor úr és Polgármester úr között. Elmondta, hogy közös a cél az 

önkormányzat és az egyetem vezetése részéről, hiszen az Óbudai Egyetem nagyon elkötelezetten 

áll a salgótarjáni képzés további fejlesztéséhez. Ezt mutatta az is, hogy a bérleményből saját 

tulajdonú ingatlanba került az Óbudai Egyetem Salgótarjáni Képzési Központja, a Rákóczi út 

180. szám alatti ingatlanba. 

Elmondta, hogy további képzésekkel bővült a paletta, hiszen éveken keresztül csak 

mérnökinformatikus alapképzésük volt, ettől a tanévtől kezdve pedig már a gazdasági kar is 

megjelent Salgótarjánban. Nappali tagozaton gazdálkodási és menedzsment, kereskedelem és 

marketing szakos hallgatóik is vannak már, illetve a következő évre is meghirdetik az 

informatika, gazdasági képzés mellett a műszaki képzést villamos üzemmérnök szakon. 

Reményét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy sokat fognak jelentkezni. 

Nem titkolt szándékuk, ami a legutóbbi egyeztetésen is szóba került, Rektorhelyettes úr és 

Polgármester úr vezetésével találkoztak a középiskolák igazgatóival és felmerült az igény a helyi 

vállalkozásk és a középiskolák részéről a gépészmérnök képzés salgótarjáni indítására. Ez 

tárgyalás alatt van az egyetemen, hogy mikorra akkreditálja ezt az Egyetem Salgótarjánban. 

Úgy vélte, hogy ez az ösztöndíj erőteljesen hozzájárulhat ahhoz, hogy a fiatalok és családjaik 

úgy döntsenek, hogy nem hagyják el a várost az egyetemi tanulmányaik időszakára, hanem 
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inkább Salgótarjánban maradnak. Bízott abban, hogy a gazdálkodó szervezetek is egyre inkább 

azt fogják tapasztalni, hogy az itt végzett hallgatókat alkalmazni tudják Salgótarjánba, ugyanis 

nagy probléma, hogy a végzett fiataljaik nehezen kapnak helyben munkát. Hosszú távon az a cél, 

hogy a fiatalok a tanulmányaik után a munkahelyüket és a családjukat, a boldogulásukat itt 

találják meg Salgótarjánban. Megköszönte az önkormányzat szándékát, és bízott a testület 

támogatásában. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy egy megyének, egy városnak, de különösen Salgótarjánnak 

nagyon fontos, hogy újra legyen felsőoktatási intézmény a városba, hiszen pont ez az évfolyam 

tűnik el a városból az érettségi után, akire nagyon nagy szükség lenne. 

Az önkormányzat teljes mértékben elhivatott, hogy az Óbudai Egyetemmel közösen dolgozva 

majdan egy önálló karnak a kialakításában szerepet vállaljanak. Az ösztöndíj pályázaton kívül is 

több apró lépéseket tesznek. A továbbiakban egy kollégium kialakításán dolgoznak, hogy az itt 

tanulóknak minél kellemesebb környezetet tudjanak biztosítani.  

Igazgató Asszonynak megköszönte Rektor Úr szavait, kérte. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Örömét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy helyi bontakozó felsőfokú oktatási 

intézmény hallgatói számára nyújtandó tanulmányi ösztöndíjról szóló önkormányzati rendeletről 

dönthetnek. Az intézmény jelenléte a város és tágabb környezete helyzetét, éltetőbbé tételét is 

befolyásolja. A 100 éves város életében régóta fontos szerepet játszott és játszik az oktatás, a 

Főiskola. 1972-ben indult el a Pénzügyi és Számviteli Főiskola a városban és működött hosszú 

ideig. Elmondta, hogy 1923-ban létesült először középfokú oktatási intézmény Korim Ferenc 

Reálgimnáziummal, melynek tanára volt Dornyay Béla filozófus, muzeológus. 

Elmondta, hogy dr. Kovács Levente professzor úr az egyetem rektora úgy vélekedett, hogy 

hosszabb távon számítanak a Salgótarjáni Képzési és Kutatóhely működésére. A városvezetés 

nagyon sokat tett annak érdekében, hogy működjön felsőfokú intézmény, a kollégium kialakítása 

folyamatban van. Elismerést érdemelt Székyné dr. Sztrémi Melinda igazgató asszony, aki már 

korábban megfogalmazta, hogy az Óbudai Egyetem jelenléte a városé és térsége 

versenyképességében fontos szerepet játszik műszaki diplomás fiatalok képzésével, 

megtartásával. 

Elmondta, hogy az itteni viszonylag szegényebb réteg nem tud máshol albérletet fizetni, itt 

viszont amennyiben bővül az egyetem helyben szerezhet diplomát. Fontosnak tartotta, hogy 

növekedjen a nappali tagozatos hallgatók száma, ezért színvonalas és széleskörű marketing 

tevékenységet is folytatni kell. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 

A 20/2023. (X.26.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Fekete Zsolt: Jó munkát és jó egészséget kívánt Igazgató Asszonynak. 
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3. Javaslat a távhőszolgáltatásról szóló 27/2006. (IX.14.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a távhőszolgáltatásról szóló 

törvény végrehajtásáról szóló Kormányrendelet módosult az elszámolás eredményeként 

mutatkozó túlfizetés vonatkozásában. A távhőszolgáltatásra irányadó felsőbb szintű jogszabály 

változása miatt szükség volt a vonatkozó önkormányzati rendelet módosítására. Az előterjesztés 

javaslatot tett a távhőszolgáltatásról szóló rendelet módosítására. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 

A 21/2023. (X.26.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata sportfejlesztési 

koncepciójának elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy Salgótarján városának sportélete 

az elmúlt években az eredményeket és a különböző sportágakat, a széles sportolási lehetőségeket 

tekintve is évről-évre sikeresebb. Az Önkormányzat fontosnak tartja, hogy a sport területén 

tervezett fejlesztések koncepció formájában kerüljenek összefoglalásra, mely dokumentum 

tartalmazott helyzetelemzést és meghatározta a sportfejlesztés jövőbeni irányait, kiemelt céljait 

az óvodai nevelés, az iskolai testnevelés és diáksport, a szabadidősport, az utánpótlás nevelés, a 

verseny- és élsport, továbbá a fogyatékkal élők sportja területén. 

 

A Népjóléti Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy kiosztásra került egy módosító javaslatokat 

felsoroló anyag. A 8. fejezet c. pontjára vonatkozó javaslatát visszavonta, mert az még az anyag 

korábbi állapotára utalt, amely azóta kikerült a koncepcióból. 

Az első két pontot kiegészítette azzal, hogy mára a 104. éves SBTC Egyesületben folyó munka 

eljutott odáig, hogy a röplabda sport is próbálja követelni magának azt az elismerést, amelyet 

kivívtak maguknak, akár a 7 elindított utánpótlás csapattal, akár az NB II-es csapat eddigi 

szereplésével. 

Kezdeményezte, hogy a zöld színnel jelzett módosítások kerüljenek be a koncepcióba. Az elmúlt 

közgyűlésen született egy döntés az SBTC támogatásával kapcsolatban, de amikor ez a 
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munkaanyag készült még nem volt meg a döntés. Kérte, hogy a 4. fejezetnél ez a módosítás 

kerüljön be, illetve az 5. fejezetnél a kiküldött anyagban 3 szervezet került felsorolásra, 

negyedikként az SBTC is legyen megjelölve. Az 5. fejezetnél a labdarúgás, a kézilabda és a 

kosárlabda mellett a röplabda verseny és élsport b.) pontjába is felsorolásra kerülne a módosító 

javaslata alapján. 

Bejelentette személyes érintettségét, mert az SBTC Egyesületnek elnökségi tagja. 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy befogadja-e a javaslatokat? 

Elmondta továbbá, hogy szeretné, ha kikerülne a koncepcióból az önkormányzati előkészítés, 

megvalósítás alatt álló beruházások, felújításokkal kapcsolatban a Modern Városok Program 1. 

pontja utolsó bekezdésének első mondata: „Tekintettel a pandémiára, valamint a 2022. évben 

kirobbant orosz-ukrán háborúra az országos beruházások felfüggesztésre kerültek, melynek 

értelmében a fentiekben felsorolt beruházások megvalósítására a közeljövőben várhatóan nem 

kerül sor.” A frakciójuk álláspontja az volt, hogy ne mondjanak le erről a projektről, különös 

tekintettel arra, hogy nagyon komoly áldozatot jelentett már ez a városnak. A tervek elkészültek, 

több, mint 300 millió Ft-ba, a terület megvásárlása több, mint 200 millió Ft-ba került. 

 

A módosító javaslat a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy Salgótarján Megyei Jogú Város azokról a 

fejlesztésekről, amit a Modern Városok Program keretében a kormányzattal, valamint Becsó 

Zsolt országgyűlési képviselővel közösen lett letárgyalva végig vettek, és azok az előkészítő 

munkák, amelyek a városnál voltak azokat elkészítették. Minden ilyen programjuk azon 

előkészítési fokra került, amihez további kormányzati támogatásokra volt, vagy lenne szükség, 

hogy tovább tudjanak lépni a kiviteli tervekkel és megvalósításokkal. 

Elmondta, hogy ezekről a fejlesztésekről semmiféleképpen sem kívánnak lemondani. 

Miniszterelnök úrral és Becsó Zsolt országgyűlési képviselő úr jelenlétében, különösen a 

tóstrand tekintetében arról hoztak 2017-ben döntést, hogy a nagyobb fejlesztések állami 

beruházás keretében valósulnak meg, és az állami beruházás befejezése után állami 

üzemeltetésbe kerül. Sajnálatát fejezte ki, hogy a továbblépések elmaradtak. Sajnálatos módon 

az MVP több más pontja is emiatt időhátrányba került. Kevés idejük volt arra, hogy 

előkészítsenek dolgokat, de kormányzati segítséggel ezek megszülettek. A kormányzat felé 

jelezte, hogy attól függetlenül, hogy a Modern Városok Programot leállították Salgótarján 

Megyei Jogú Város esetében biztosítsanak hazai forrásokat ezen sport és más létesítmények 

megépítéséhez, hiszen Salgótarján esetében ezek a város által javasolt fejlesztések mind-mind 

olyan fejlesztések voltak, amelyek ha már megvalósultak volna, a városnak bevételt tudtak volna 

generálni. Sajnos ez nem jött létre. A pandémia és a háború miatt vélhetően a hazai források 

elfogytak, és jelen pillanatban a továbblépésre nincs hazai forrás. Ezeknek a beruházásoknak a 

kivitelezése mind-mind milliárdos nagyságrendű tétel. 

Elmondta, hogy semmiféleképpen sem kívánnak lemondani ezekről a fejlesztésekről. A 

sportkoncepcióban voltak olyan megfogalmazott fejlesztések, amelyek azért csúsztak jelentősen, 

mert volt olyan kormányzati döntés, ami egyanazon területre szólt, mint a tóstrand és az öblös 

pálya atlétikapálya esetén. 

Teljes mértékben elhivatottak arra, hogy ezek a sportberuházások valamikor megvalósításra 

kerüljenek. 

 

A továbbiakban dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Dániel Zoltán: Bejelentette személyes érintettségét a kosárlabdázás és a röplabdázás ágán. 

A 2. javaslattal kapcsolatban elmondta, hogy nem baj, ha szembesülnek a valósággal és egy 

sportkoncepcióba leírják azt, ami a tény, hogy a Modern Városok Program fejlesztése ez év 
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márciusában a miniszter bejelentése alapján leállt. Ezt jelentette az első mondat, de úgy lett 

volna korrekt, ha a következő mondat is felolvasásra került: „Az önkormányzat továbbra is 

elkötelezett a fentiekben felsorolt beruházások megvalósítása mellett, ezért a jövőben szükséges 

keresni azon akár állami, akár magán tőkebevonási lehetőségeket, melyek segítségével a 

létesítmények megépíthetőek.” Véleménye szerint ez azt jelenti, hogy az önkormányzat nem 

mondott le ezekről a fejlesztésekről, hanem azt, hogy a forrás, amiből tervezték ezt 

megvalósítani jelenleg nem áll rendelkezésre, ezért nem támogatta azt a javaslatot, hogy ez a 

mondat kerüljön ki az anyagból. Javasolta, hogy az egész bekezdést vegyék ki a koncepcióból, és 

mindenkinek törekednie kell arra, hogy ezek a források rendelkezésre álljanak. 

Elmondta, hogy az előző közgyűlésen döntöttek arról, hogy a röplabda is kiemelt sportág legyen, 

de mivel a sportkoncepciót hamarabb szerették volna elfogadni, ezért az előző szövegezés 

maradt benne, de valójában az SBTC röplabdának is ott kell lennie, mint kiemelt sportszervezet 

a sportkoncepcióban. Elismerendőnek nevezte azt a munkát, amit a röplabda sportszervezet az 

elmúlt években végzett. Elmondta, hogy mind a felnőtt vonalon, mind az utánpótlás vonalon, 

mind pedig a szakmai vonalon van fejlődési potenciál az SBTC-ben. 

Képviselő úr szövegszerű módosítási javaslata egy-két helyen rosszul fogalmaz, ezért nem 

fogadta be, viszont arra tett módosító javaslatot, hogy „Az olimpiai sportágak körében az 

önkormányzat négy sportszervezetet tekint kiemelt támogatottjának. Mind a négy szervezet a 

látvány és csapatsportok közé tartozik, az SBTC Sport Kft. a labdarúgásban, a Salgótarjáni 

Kosárlabda Sportegyesület a kosárlabdában, a Salgótarjáni Strandépítők Kézilabda Club a 

kézilabdában, illetve a Salgótarjáni Barátok Torna Club a röplabdázásban. Mind a négy 

sportszervezet jelentős utánpótlás bázissal rendelkezik.” 

A módosító indítvány következő bekezdése helyett javasolta, hogy a 4. fejezetbe kerüljön az a 

szövegrész, amely a koncepció 19. oldalán található: „Az elmúlt években az SBTC által, amely a 

város legnagyobb történelmi múltjával rendelkező sportszervezete, egy régi új sportág 

fellendülése indult útjára Salgótarjánban. Az SBTC a röplabda szakosztály indításával a női 

röplabda bajnokságban is meghatározó szerepelt tölt be. A felnőtt csapat versenyeztetése mellett 

az utánpótlás nevelést is biztosítja. Jelenleg 7 korcsoporttal foglalkoznak és folyamatosan egy 

stabil utánpótlásbázis kiépítésén is dolgoznak, ezáltal munkájukkal közelítenek a többi nagyobb 

sportszervezethez, amely nagy pozitívum a város sportéletét tekintve.” 

Az 5. fejezettel kapcsolatban elmondta, hogy a verseny- és élsport kiegészítés maradhat 

ugyanúgy, azzal kiegészítve, hogy a röplabda szót használják, mint a sportág megnevezése. 

 

Fekete Zsolt: Megkérdezte Tolnai Sándor képviselő úrtól, hogy az általa feltett módosító 

indítványt az előterjesztő által kiegészített és javasolt szövegrészekkel elfogadja-e? 

 

Ismételten Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Visszavonta a javaslatait, és elfogadta azt, ami az előterjesztőtől elhangzott. 

 

Fekete Zsolt: Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Hozzászólásában elmondta, hogy a 29. oldalon el tudná fogadni azt, amit 

Alpolgármester úr mondott, hogy a teljes bekezdést vegyék ki a sportkoncepcióból. Úgy 

gondolta, hogy a jövőre nézve az álmaikat és terveiket fogalmazzák meg benne, és ezzel egy 

irányvonalat jelölnek meg mindannyiuk számára. Nem gondolta, hogy a rémálmaikat is bele 

kellene fogalmazni az anyagba. Hisz abban, hogy az Európai Parlamenti választások után meg 

fog változni az Európai Uniónak a hozzáállása a különböző fejlesztések támogatásával 

kapcsolatban. Bízik abban, hogy lesznek források, és Salgótarján Megyei Jogú Városnak úgy 
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kell akkor odaérkeznie, ha ennek a válsághelyzetnek vége lesz azon nyomban élni tudjon a 

lehetőségekkel. Az elkötelezettségüket a sportkoncepcióval mindenképpen mutatniuk kell. 

 

Fekete Zsolt: Molnár Károly képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Molnár Károly: Fenyvesi Gábor képviselő úr hozzászólására reagálva elmondta, hogy nem 

szívesen támogatná azt, hogy kivegyenek egy teljes bekezdést, amiben benne foglaltatik az, hogy 

elkötelezettek a beruházások megvalósításában, de el tudja fogadni azt a gondolatmenetet, hogy 

mindannyian elkötelezettek arra, hogy aminek elindult az előkészítése, azt valósítsák meg, 

pozitívan tekintsenek a jövőbe, és mindenki dolgozzon azon, akár ellenzéki, akár kormánypárti 

képviselő, hogy a Modern Városok Programban megvalósítandó fejlesztések valósuljanak meg 

abban a pillanatban, amikor a világ dolgai rendeződnek és fejlődjön ez által a város. Részéről 

van egy kis negatív hangja annak, ha a teljes bekezdést kiveszik, de értette azt, amit Fenyvesi 

Gábor képviselő úr megfogalmazott. 

 

Fekete Zsolt: dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Dániel Zoltán: Befogadta azt a módosító javaslatot, hogy kivegyék az egész bekezdést. 

Elmondta, hogy a valósággal legyenek tisztába, tehát a koncepció az egy helyzetleírást is kell, 

hogy tartalmazzon, nem csak a vágyaikat, mert lehetnek vágyaik, de azért a realitásokat is 

figyelembe kell venniük. Ez a bekezdés tartalmazta a vágyaikat és a realitásaikat egyszerre. 

 

További hozzászólás nem hangzott el.  

 

Fekete Zsolt: Döntéshozatal következett az előterjesztő által befogadott és javasolt, 

módosításokkal kiegészített előterjesztésről. 

 

Fekete Zsolt: Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

139/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. melléklet szerint elfogadja 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2024-2028. közötti időszakra szóló 

sportfejlesztési koncepcióját. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

5. Javaslat a Camping úti műfüves pálya felújításához együttműködési megállapodás 

megkötésére 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az MLSZ Támogatáskezelési 

Osztálya 2023. szeptember 25-én arról tájékoztatta az Önkormányzatot, hogy a pályafelújításra 

benyújtott pályázat jóváhagyásra került, ami azt jelentette, hogy a Program keretében épült pálya 

várhatóan 2024. második felében felújításra kerül, mely beruházást az MLSZ által megbízott 

Nemzeti Sportügynökség Zrt. fogja bonyolítani. Tekintettel azonban arra, hogy a felújítás 90%-

ban TAO forrásból valósul meg, szükséges egy együttműködési megállapodás aláírása az 

Önkormányzat és az MLSZ között. 
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Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 8 igen szavazattal; a Gazdasági 

Bizottság 7 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni.  

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

140/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzata és a Magyar Labdarúgó Szövetség (székhelye: 1112 Budapest, Kánai út 

2/D) közötti együttműködési megállapodást az 1. melléklet szerint jóváhagyja és felhatalmazza a 

polgármestert annak aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős:  Fekete Zsolt polgármester 

 

 

6. Javaslat a településképi rendelet módosításának előkészítésére 

Előterjesztő: Vass Attila főépítész 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2017-ben fogadta el 

a településkép védelméről szóló önkormányzati rendeletét. Jelenlegi módosításának előkészítése 

a megalkotása óta megváltozott magasabb szintű jogszabályoknak való megfeleltetésre és a helyi 

önkormányzati rendelkezések kibővítésére, pontosítására irányult. 

A módosítást az elfogadás előtt egyeztetési eljárás keretében az eljárásra jogosult szervek, 

valamint a partnerek véleményezik. 

A határozati javaslat az egyeztetési eljárás előkészítéséről szólt. 

 

A Gazdasági Bizottság 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy az elmúlt időszakban Zagyvapálfalva 

városrészben a tervezett garázspark felújítással kapcsolatban parázs vita alakult ki abból 

kifolyólag, hogy az érintettek nem kaptak megfelelő tájékoztatást arra vonatkozóan, hogy mi 

készül ott, milyen elképzelések vannak. Próbált megnyugtató válaszokat adni az ott lakóknak, 

elmondta nekik, hogy volt erről lakossági fórum, ahol lett volna lehetőségük állást foglalni az 

ügyben. Fontosnak tartotta, hogy mivel az előterjesztés előkészítési feladatokról szól, próbálják 

meg alaposan végig gondolni azt, hogy az információ milyen módon tud eljutni az érintettekhez, 

vállalkozókhoz, cégekhez. Véleménye szerint nagyon alaposan kell tájékoztatni az itt lakókat, 

társasházakat.  



11 

 

Sajnálatát fejezte ki arra vonatkozóan, hogy a meghirdetett lakossági fórumok nem hozzák azt az 

eredményt, hogy az emberek nagy számban elmennének rá. Véleménye szerint vagy a 

meghívókat kellene részletezni a megtárgyalandó napirendek vonatkozásában, vagy pedig a 

rendeletmódosítással érintett szereplőket kellene figyelmeztetni arra, hogy a módosítások 

jelentősen érinthetik őket. A településkép megváltoztatásának elfogadásával sok kötelezettsége is 

keletkezik a vállalkozóknak. Kérte, hogy fokozottan figyeljenek arra, hogy hogyan értesíthetők a 

rendeletben megfogalmazott érintettek. 

 

Fekete Zsolt: Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: A településképpel kapcsolatban elmondta, hogy a városban a különböző 

utcabútorok és korlátok színei úgy változnak, amelyik fejlesztési ciklusban azok megtervezésre 

kerültek és elkészültek. Nevesítve Puszta Béla polgármester úr idejében sötétbordó színre voltak 

festve a korlátok és az utcabútorok. Az ő idejükben a Múzeum tér felújítása környékén 

világosszürke színt kapott, most pedig fekete színű korlátok jelentek meg. Véleménye szerint 

érdemes lenne ebben az ügyben közös nevezőre jutni. Bár az egységesítés nem tűnik fontos 

kérdésnek, de városképi szempontból fontos lehet. 

 

Fekete Zsolt: Megkérdezte Képviselő úrtól, hogy hol van fekete korlát. 

 

A továbbiakban Vass Attila főépítész úrnak adta meg a szót. 

 

Vass Attila: A társadalmasítással kapcsolatban elmondta, hogy van egy partnerségi rendelet, 

melynek figyelembevételével azt tervezik, hogy sajtóban, netes felületen, a nagyteremben 

személyes részvétellel partnerségi egyeztetést folytatnak, majd ezt követően bocsájtják 

véleményezésre a rendelet-tervezetet. A társadalmi véleményezés után, az államigazgatási 

szervek véleményezése következik, de közben folyamatosan a közgyűlés elé fog kerülni az 

anyag. Hosszú egyeztetési folyamatra számít. 

 

Fekete Zsolt: Jegyző Asszony tájékoztatására elmonda, hogy 3-4 hónap lesz a rendelet 

elfogadása után a tényleges bevezetés. 

A Gorkij telepi garázsépítéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat felé hivatalos 

bejelentés nem érkezett, hogy garázst kívánnak építeni a városrészben. Több lakó is megkereste 

már őt ezzel kapcsolatban, pro-kontra alappal érkeztek vélemények. Fontosnak tartotta, hogy a 

lakóközösségek nyugalmát fenntartsák, hiszen családi házas övezetről van szó, másrészt viszont 

óriási az igény, ami a garázsokat, a parkolási lehetőségeket jelenti. 

Emlékeztette a Közgyűlést arra, hogy az elmúlt időszakban egy vállalkozó garázsokat szeretett 

volna építeni a Kemerovón a régi piros iskola helyén, de ott a lakosság megvétózta azt, ami 

fontos része lett volna ott a településrésznek. 

Elmondta Tolnai képviselő úrnak, hogy fognak az üggyel foglalkozni, hogy ne legyen ebből 

nagyobb gond. Sajnálatát fejezte ki, hogy az önkormányzatnak a völgyvárosból adódóan nagyon 

szűkös a saját szabad területe. Megköszönte Képviselő úrnak a jelzést. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
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141/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a polgármestert, hogy a 

településképi rendelet módosításának egyeztetési eljárását előkészítse, az E-TÉR felületen 

keresztül lebonyolítandó egyeztetési eljárásban az 1. melléklet szerinti tervezet 

véleményeztetését megindítsa, továbbá a tervezetet lakossági fórumon ismertesse. 

 

Határidő: 2023. november 30. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

7. Javaslat a TOP_Plusz-6.2.1-23 pályázati felhívás vonatkozásában „Somoskő turisztikai 

fejlesztése” című pályázat benyújtására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat pályázatot 

kíván beadni a TOP_Plusz-6.2.1-23 Fenntartható versenyképes városfejlesztés című felhívás 

keretében, melyre helyi és térségi turisztikai fejlesztésekre vonatkozó pályázatok nyújthatók be. 

Tervezett projekt Salgótarján Somoskő városrészének több pontján található kulturális örökségek 

turisztikai jellegű fejlesztésére és attrakcióbővítésre irányult. A fejlesztés fő mozgatórúgója 

Somoskő vára és az elmúlt évtizedekbe erre kiépült szolgáltatások. 

Parkoló: A somoskői vár alatt található zúzottköves terület és környezetének rendezése, a hozzá 

vezető bekötőút rendbetétele. Attrakciókkal való bővítése, szelfipont, labirintus, ismertetőtáblák, 

kulturált parkolási körülmények. Az ide való feljutást jelentő 30 méteres útszakasz rendbetétele, 

jelenleg szilárd burkolat is alig van már rajta. 

Emlékliget: A vár alatt található történelmi emlékpark, liget egységes arculat alapján történő 

rendezése, zöldfelületeinek megújítása a térségre jellemző növényekkel. A parkban található 

történeti emlékművek tematikus felfűzése, azok méltó környezetbe illesztése. A park látogató- és 

családbaráttá tétele tematikus játszóeszközökkel, valamint pihenőhelyek kialakításával, a régi 

elhasználódott asztalok és padok cseréjével, a tűzrakóhelyek felújításával. Interaktív tájékoztató 

táblák elhelyezése a területen, mely a helyszín történelmi jelentőségét, élővilágának és 

környezetének sokszínűségét, valamint sajátosságait mutatja be.  

Petőfi kunyhó: Az emlékparkban található ún. Petőfi kunyhó teljeskörű felújítása, a költő 

látogatásának emléket állító helyszín méltó rendezése. Az épület statikai megerősítése, 

tetőszerkezetének rendbetétele az állagmegóvás érdekében. A kunyhóban található kiállítás 

modernizálása, a kor követelményeinek megfelelő digitális megoldások és interaktív elemek 

alkalmazásával, valamint a költő egyedi megjelenésű térplasztikájának elhelyezésével.  

Bazalt Ház: A település központjában álló egykori kultúrház erősen leromlott épületének 

teljeskörű felújítása funkciójának alapvető újragondolása. Az épület a bazalt, mint kőzet 

tematikára épül, melyen keresztül a környék történelmét, élővilágát, geológiáját és 

bazaltbányászatának múltját mutatja be interaktív és modern megoldásokat alkalmazó egyedi 

látványvilágot biztosító tárlatán. A megújult épület alsó szintjén, a lakosság igényeit fegyelembe 

véve, időszakos kiállítások és kisebb rendezvények megtartására alkalmas helyiség kerül 

kialakításra. Az ingatlan kertjében közösségi sütés-főzés, helyi ételek megismerésének 

lehetősége lesz megteremtve a zöldfelületek igényes megújításával. Továbbá az attrakciót 

tekintve régi hiányosságként nyilvános mosdó kerül elhelyezésre, mely egyaránt elérhető a 

Bazalt Ház látogatóinak és a kívülről érkező turistáknak. 
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Elmondta, hogy a fejlesztést marketingtevékenység követi majd. Kiemelt hangsúlyt kívánnak 

fordítani az egyediségre, a bemutathatóságot szolgáló elemekre. A tervezés során a Bazalt Ház 

belső tere és kiállításai különleges hangulatú, látványos kialakítást kaptak. 

A projektekhez szükséges forrás a TOP_Plusz 6.2.1. prioritás keretén belül az Önkormányzat 

számára 600.000.000 Ft keretösszegig rendelkezésre áll. 

 

A Gazdasági Bizottság 7 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában elmondta, hogy a turizmus a város legfontosabb kitörési 

pontját jelenti, hiszen a város elhelyezkedése az iparfejlesztésnek és egyéb más fejlesztésnek 

korlátokat szab. A turisztikai fejlesztéseknek már többször nekifutottak civil szervezetek, a 

frakciójuk, valamint a városvezetés egyaránt. Véleménye szerint a turizmusfejlesztést egy nagy 

egészként kellene kezelni, amelyhez hozzátartozik Salgóbánya, Eresztvény, Rónafalu, 

Rónabánya, Szilváskő, illetve a Medves egész felső területe, valamint Zagyvaróna is bevonható 

lenne. 

Attól tartott, hogyha ezt a fejlesztési forrást csak a somoskői területre nyitják meg, akkor 

Salgóbánya egyes részeit, mint a vár környékét, a vár alatti parkolót a turisták el fogják kerülni, 

hiszen a Salgóbányára bevezető úton lévő épületek állaga is nagy mértékben le van romolva. 

Javasolta, hogy ne csak Somoskő legyen érintett a fejlesztésben, hanem emeljék be Salgóbányát 

is, hiszen egy jelentős összegről van szó, amelyből véleménye szerint el lehetne különíteni 

forrást például Salgóbánya bevezető szakaszának, valamint a parkolónak a rendbetételére, 

továbbá egy WC elhelyezése alapkövetelmény lenne.  

Nagyon örült a somoskői kultúrház megújításának illemhely kialakításával, de véleménye szerint 

mégis egybe kellene kezelni a két településrészt. 

Elmondta, hogy több hónapja érkezett egy levél az Önkormányzathoz, melyet minden képviselő 

és polgármester úr is megkapott, de választ nem kaptak rá. 

Véleménye szerint Somoskőben a vár alatti parkoló megérdemelne egy szilárd burkolatú 

borítást. A Petőfi kunyhó és környéke felújítása támogatható ötlet. 

A továbbiakban felolvasta az alábbi levelet: 

„Alulírott Salgótarján-Somoskő városrész lakosai az alábbi véleményünket, kéréseinket 

szeretnénk aláírásunkkal is megerősíteni: „Javaslat a településrendezési terv M-18 jelű 

módosítása előkészítésére Somoskő területét érintően” építési övezet megváltoztatásával 

pontosan azt a falusias vonzó jellegét veszítené el, amire a turizmust építeni akarják, ezért 

szeretnénk, ha továbbra is csak a „Lf jellegű falusias lakóterület” maradna, és a későbbiekben 

se lehessen „Vt településközponti terület”, illetve „Vi intézményterület” besorolásba 

átminősíteni. Mellékutak lakó-pihenő övezetté nyilvánítását is szeretnénk elérni. Szeretnénk, ha a 

város vezetése fontossági sorrendet állapítana meg a településrésszel kapcsolatban, az itt élő 

gyermekek részére játszótér, minden lakó számára közösségi tér kialakítása, aszfalt burkolatú út 

elsősorban a temető felé, ivókút, nyilvános illemhelység létesítését, tájékoztató táblák, 

szemetesen elhelyezését a turista útvonalakra, illetve különböző rendezvényekre való felhívása 

felhívó táblák elhelyezését.” 

Kérte Jegyző Asszonyt, hogy a levélre küldjék meg a választ. Elmondta, hogy a turizmus az 

elsődleges szempont a városban, kérte, hogy Salgóbányát és a Medves környékét is vegyék bele 

a későbbiekben valamilyen formában. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy Képviselő úr mindent felsorolt, amit szeretnének 

elérni a fejlesztésekben, de csak kis lépésekkel tudnak haladni. Tájékoztatta Képviselő urat, hogy 
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a választ e-mailban megkapta a városlakó, aki a levelet írta. Elmondta, hogy az összeg nem 

akkora, hogy más területeken is beavatkozásokat tegyenek. Remélte, hogy az Enjoy program 

lehetőséget fog biztosítani arra a város több részén, hogy azokat a fejlesztéseket, amelyeket 

Becsó Zsolt országgyűlési képviselő úrral egyeztettek, meg fognak tudni valósulni az EU-s 

választások után. 

Elmondta, hogy készülnek tervek, ha a források megnyílnak, akkor folytatni fogják a felújítást 

Eresztvényben, Salgóbányán, ahol évek óta nagy erőfeszítéseket tesznek a Salgó Vagyon Kft.-

vel, hogy a bevezető úton elhelyezkedő ingatlanoknál tulajdonba kerüljenek, és a bontásokat el 

tudják végezni. Tárgyalásba vannak azokkal a magántulajdonosokkal, akik a futballpályát 

megvásárolták Salgóbányán, de a mostani gazdasági helyzetben a folyamatok lassabban mennek. 

Kérte a szakirodát és Jegyző Asszonyt, hogy küldjék meg még egyszer a választ, melyet 

képviselő úr is meg fog kapni. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

142/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a TOP_Plusz-6.2.1-

23 Fenntartható versenyképes városfejlesztés pályázati felhívás alapján, a TOP Plusz 

Városfejlesztési Programtervben meghatározottak szerint a Somoskő turisztikai fejlesztése című 

támogatási kérelem benyújtását és felhatalmazza a polgármestert a megvalósítás során szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

  

Projekt becsült nettó költsége: 600 000 000 Ft 

Igényelt nettó támogatás: 600 000 000 Ft 

Önerő: 0 Ft 

 

Határidő: 2023.11.30. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

 

8. Javaslat egyes állami tulajdonú ingatlanok ingyenes önkormányzati tulajdonba 

vételéhez kapcsolódó döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a „Salgótarján észak déli irányú 

kerékpárút építésének IV. üteme” kivitelezési munkái 2022-ben befejeződtek, a létesítményeket 

a közlekedési hatóság forgalomba helyezte, a határozat végleges. 

Az építés érintette a határozati javaslat 1. mellékletét képező változási vázrajzon jelölt 6 db a 

Magyar Állam tulajdonában és a Magyar Közút Nonprofit Zrt. vagyonkezelésében lévő, helyi 

közút megnevezésű ingatlanokat.  

Elmondta, hogy a projekt megvalósíthatósága érdekében a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel 

kötött ingatlanhasznosítási szerződésekben kötelezettséget vállaltak arra, hogy a fejlesztéssel 

érintett ingatlanokat tulajdonba veszik. 

Jogszabályi előírás alapján lehetőség nyílik az ingatlanok ingyenes önkormányzati tulajdonba 

adására. Elmondta, hogy a tulajdonjog átruházása egy megállapodás megkötésével rendezhető, 

amit a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-nél kell kezdeményezni. 
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A tulajdonjog rendezéshez szükséges költség várhatóan 50 e Ft. költségvetésben rendelkezésre 

áll. 

 

A Gazdasági Bizottság 7 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

143/2023. (X.26.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a közúti közlekedésről szóló 

1988. évi I. törvény 32. § (3a) bekezdése alapján kezdeményezi a Magyar Közút Nonprofit 

Zártkörűen Működő Részvénytársaságnál az 1. melléklet szerinti változási vázrajzon jelölt, 

Magyar Állam tulajdonában lévő, Salgótarján 2261/3, 2261/10, 2261/12, 2261/14, 2261/16 és 

3064/21 hrsz.-ú ingatlanok 1/1 arányú tulajdoni hányadának ingyenes önkormányzati 

tulajdonba adását. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a megállapodás megkötésére.  
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés jóváhagyja, hogy Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja az 1. 

pontban meghatározott ingatlanok tulajdonba adása érdekében felmerülő költségek viselését, 

ideértve az ingatlan-nyilvántartási bejegyzés költségeit is. A Közgyűlés a kapcsolódó 

eljárások költségeit a „Beruházási, felújítási feladatok szolgáltatás típusú költségei” című 

előirányzaton biztosítja. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az átadás - átvétellel kapcsolatos feladatok teljes 

körű és teljes jogkörben történő lebonyolítására, a szükséges jognyilatkozatok megtételére. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

9. Javaslat zárt rendszerű hamuszóró kegyhely kialakítására és üzemeltetésére vonatkozó 

bérleti szerződés módosítására 

Előterjesztő: Pataki Csaba alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat és Kopácsi 

Antal egyéni vállalkozó között zárt rendszerű hamuszóró kegyhely létesítése és üzemeltetése 

céljából a Salgótarján Új Köztemetőben lévő földterület bérletére vonatkozó bérleti szerződés 

került megkötésre. 

A szerződés felülvizsgálata során megállapításra került, hogy a szerződéskötés óta eltelt idő 

működési tapasztalatai szükségessé teszik a szerződés módosítását. 

Az előterjesztés javaslatot tett a bérleti szerződés módosítására. 
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Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 7 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

144/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján Megyei Jogú 

Város Önkormányzata és Kopácsi Antal egyéni vállalkozó között 2019. március 19-én a 

Salgótarján Új Köztemetőben lévő, 3493/15 hrsz.-ú, 50 m2 nagyságú földterület bérletére 

vonatkozó bérleti szerződés módosítását az 1. melléklet szerint jóváhagyja és felhatalmazza a 

polgármestert annak aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

10. Javaslat nem lakáscélú helyiség ingyenes használatba adására a Nógrád Megyei 

Tudományos Ismeretterjesztő Egyesület részére 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Nógrád Megyei Tudományos 

Ismeretterjesztő Egyesület azzal a kéréssel kereste meg az Ingatlankezelőt, hogy a Klapka 

György utca 4. szám alatt található ingatlan épületrészére fennálló használati jogviszonyát 

változatlan feltételekkel, további hat évvel szeretné meghosszabbítani.  

Az előterjesztés javaslatot tett az épületrész ingyenes használatba adására az Egyesület részére. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 6 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság szintén 6 igen szavazattal; a 

Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

145/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján 3876 

hrsz-ú, természetben Salgótarján, Klapka György utca 4. szám alatt található épület földszinti és 

1-2. emeleti, összesen 586,97 m2 alapterületű épületrészének ingyenes használatba adását a 

Nógrád Megyei Tudományos Ismeretterjesztő Egyesület részére 2023. november 1. napjától 
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2029. október 31. napjáig azzal a kikötéssel, hogy a közüzemi költségek megfizetése az 

Egyesület kötelezettsége. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a használati szerződés 

aláírására. 

 

Határidő: 2023. október 31. 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

11. Javaslat az önkormányzati intézményeknél és cégeknél megtakarítási intézkedések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a 2022. februárjában kirobbant 

orosz-ukrán konfliktus világszintű gazdasági válságot okozott, melynek következtében 

drasztikus energia-áremelkedés következett. Ezt kezelendően Salgótarján Megyei Jogú Város 

Közgyűlése már a tavalyi évben jelentős költségcsökkentő intézkedések meghozatalára 

kényszerült. A 2023. évre megállapított energiaár mérséklődött, azonban még így is többszöröse 

a 2022. február előtti áraknak. Az energiaárak növekedésén túl nem tekinthetnek el az inflációtól 

sem, mely érezteti hatását a gazdasági szférában, a háztartások mindennapi életében és 

természetesen az önkormányzatok gazdálkodásában is. Annak érdekében, hogy az önkormányzat 

működőképességét megtartsák mindenképpen szükségesek a határozati javaslat pontjaiban 

szereplő döntések meghozatala. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

146/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Salgótarján Megyei Jogú Város 

Önkormányzata, az önkormányzati intézmények és cégek működőképességének fenntartása 

érdekében az alábbi intézkedéseket hozza: 

 

1./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézmény, továbbá a 

100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságok helyiségeiben, tereiben a fűtés útján biztosított 

léghőmérséklet legfeljebb 20 Celsius-fok lehet, kivéve az egyes intézmények veszélyhelyzeti 

működéséről szóló 353/2022. (IX.19.) Korm. rendelet 1.§-ában felsorolt intézményeket, továbbá 

a 14. pontban megjelölt helyiségeket. Az önkormányzat által fenntartott óvoda azon 

helyiségeiben, ahol az óvodai nevelés és bölcsődei ellátás folyik (csoportszoba, öltöző, 

gyermekmosdó) 22-24 Celsius-foknak kell lennie. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 
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2./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézményben 

továbbá a 100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságoknál az egyedi fűtési eszközök/ 

hősugárzók/ légkondicionálók (a továbbiakban: egyedi fűtés) használatának tilalmát, kivéve 

abban az esetben, ha az egyedi fűtés pénzügyi és műszaki számításokkal alátámasztva, alternatív 

módon kiváltja a hagyományos fűtést (gázfűtés, távhővel történő fűtés) és megtakarítást 

eredményez.  
 

Határidő: azonnal   

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

3./ A Közgyűlés dönt az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-os tulajdonában 

álló gazdasági társaságok esetében a jelenlegi munkahelyek megőrzése mellett az ágazati 

jogszabályok figyelembevételével a létszámstop elrendeléséről, üres álláshelyek betöltésének 

tilalmáról. Amennyiben a feladatellátáshoz szükséges az üres álláshely betöltése vagy – akár 

átmeneti időszakra is – létszámbővítés válik szükségessé, azt kizárólag a polgármester 

engedélyével lehet végrehajtani.   
 

Határidő: azonnal   

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

4./ A Közgyűlés dönt arról, hogy az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-os 

tulajdonában álló gazdasági társaságok saját rendezvényeket csak a polgármester előzetes 

engedélyével szervezhetnek 2023. november 1. és 2024. február 29. közötti időszakban. Ezen 

tiltás alól kivételt képeznek az önkormányzati rendezvények. 
 

Határidő: azonnal   

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

5./ A Közgyűlés dönt a Balassi Bálint Könyvtár Salgótarján, Kassai sor 2. sz. alatti épületének 

2023. november 1. – 2024. február 29. közötti részleges bezárásáról azzal, hogy a könyvtári 

szolgáltatás ellátása a földszinti klubhelyiségben és előadóteremben alternatív fűtés 

(légkondicionáló) biztosítása mellett történik.  

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez szükséges 

intézkedéseket tegye meg.  
 

Határidő: 2023. november 1. 

Felelős: Molnár Éva, Balassi Bálint Könyvtár igazgató 

 

6./ A Közgyűlés dönt arról, hogy a Dornyay Béla Múzeum Salgótarján, Múzeum tér 2. és a 

Zemlinszky Rezső utca 1. szám alatti épületei 2023. november 1. – 2024. február 29. között 

temperáló fűtés biztosítása mellett tarthatnak nyitva azzal, hogy a dolgozók munkavégzése a 

Múzeum székhelyén alternatív fűtés (légkondicionáló) biztosítása mellett történik. A Dornyay 

Béla Múzeum ezen időszak alatt is fogadhat látogatókat. 

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 
 

Határidő: 2023. november 1. 

Felelős: dr. Shah Gabriella, Dornyay Béla Múzeum igazgató  

 

7./ A Közgyűlés dönt arról, hogy a Dornyay Béla Múzeum kizárólag pályázathoz kapcsolódó 

kiállítások esetében vállalhat kötelezettséget és folytathat előkészületi munkálatokat. 
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Határidő: azonnal 

Felelős: dr.Shah Gabriella igazgató  

 

8./ A Közgyűlés dönt a REMEK Nonprofit Kft. és a Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Kft. által 

használt Salgótarján Fő tér 5. A) épületnek 2023. december 20. – 2024. február 11. közötti zárva 

tartásáról, és ezzel egyidejűleg engedélyezi a B) és C) szárny működtetését temperáló fűtés 

biztosítása mellett, azzal, hogy ahol lehetséges, ott a távhő rendszerű fűtés helyett az alternatív 

fűtési módot (légkondicionálóval) történő fűtést alkalmazzák. 

A Közgyűlés felkéri a cégvezetőket, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez szükséges 

intézkedéseket tegyék meg. 
 

Határidő: 2023. november 15. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft ügyvezető igazgató 

          Susán Ferenc, Zenthe Ferenc Színház Nonprofit Kft ügyvezető igazgató 

 

9./ A Közgyűlés dönt a REMEK Nonprofit Kft szervezeti keretin belül működő Bátki József 

Közösségi Ház épületének 2023. november 1. – 2024. február 29. közötti zárva tartásáról 

amellett, hogy egy helyiséget a szociális étkeztetéshez (népkonyha) és a fiókkönyvtár feladatai 

ellátásához, valamint a civil szervezetek működéséhez alternatív fűtés üzemeltetése 

(légkondicionáló) mellett biztosítani kell. 
 

Határidő: 2023. november 1. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

10./ A Közgyűlés dönt a Városi Sportcentrum kiszolgáló épületei 2023. november 1. – 2024. 

február 29. közötti zárva tartásáról. 

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 

Határidő: 2023. november 1. 

Felelős: Balogh Katalin, REMEK Nonprofit Kft. ügyvezető igazgató 

 

11./ A Közgyűlés dönt a Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft által működtetett 

Besztercei közösségi tér, a Geocsodák Háza épületei 2023. november 1 – 2024. február 29. 

közötti zárva tartásáról.   

A Közgyűlés felkéri a cégvezetőt, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Budavári Valéria, Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft. ügyvezető igazgató  

 

12./ A Közgyűlés dönt a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde (továbbiakban: SÖÓB) 

intézményeiben téli óvodai szünet elrendeléséről, ügyeleti ellátás biztosítása mellett 2023. 

december 22. napjától 2024. január 5. napjáig. Az ügyeleti ellátás helye 2023. december 21 – 

2023. december 29. közötti időszakban a Hétszínvirág Tagóvoda, 2024. január 2- 5. közötti 

időszakban a Hétszínvirág és a Szivárvány Tagóvoda.  

A Közgyűlés felkéri az Óvodavezetőt és a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 

(továbbiakban: STÖT) elnökét, és a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja 

(továbbiakban: ESZK) igazgatóját, hogy kössenek megállapodást, hogy a téli szünet alatt a 

Társulás által fenntartott bölcsődében helyezzék el a szünet ideje alatt ellátást igénylő mini 

bölcsődei ellátásban részesülő gyermekeket. 
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Határidő: 2023. november 15. 

Felelős: dr. Huszár Máté, STÖT elnök 

    Lilinger Hermina, SÖÓB intézményvezető 

  dr. Fényszarusy Zsuzsanna, ESZK igazgatója 

 

13./ A Közgyűlés elrendeli, hogy azon intézmények esetében, ahol ideiglenes bezárásról, 

korlátozott nyitva tartásról döntött a Közgyűlés, a temperáló fűtést biztosítani kell. 
 

Határidő: értelemszerűen   

Felelős: Intézményvezetők, cégvezetők 

     Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

14./ A Közgyűlés dönt arról, hogy a Salgótarján Városi Sportcsarnok esetében a sportoláshoz 

használt helyiségekben a hőmérséklet nem lehet magasabb a sportági szakszövetségek 

szabályzataiban meghatározott minimum léghőmérsékletnél.  
 

Határidő: 2023. november 15.   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

    Balogh Katalin, REMEK ügyvezető igazgató  

 

15./ A Közgyűlés kezdeményezi a Salgótarján és Térsége Egészségügyi – Szociális Központja 

szervezeti keretein belül működő Aranykor és a Várkapu Idősek Klubjainak azok nyitvatartási 

idejében 2023. november 1 – 2024. április 15. közötti időszak alatt kijelölt melegedőhelyként 

történő működtetését.  
 

Határidő: kezdeményezés megküldése azonnal   

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

16./ A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy jelen határozatban foglalt intézkedéseket 

és az azokban meghatározott határidőket 2024. február 15-ig vizsgálja felül és amennyiben 

annak eredményeként további döntések szükségesek, a döntési javaslatot terjessze a Közgyűlés 

elé. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

17./ A Közgyűlés hatályon kívül helyezi a drasztikus energiaár-emelkedés hatásainak enyhítése 

érdekében szükséges önkormányzati döntések meghozataláról szóló 162/2022.(X.27.) és az azt 

módosító „Tájékoztatás az Intézkedési terv végrehajtásáról és javaslat további döntések 

meghozatalára” tárgyú 12/2023.(II.28.) határozatát. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 
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12. Javaslat egyes hulladékgazdálkodást érintő döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a VGÜ Nonprofit Kft. a 

Kotyházapusztai hulladéklerakó telepet átadása óta üzemelteti az Önkormányzat megbízásából, 

bérleti konstrukcióban. 

Az NHKV Zrt. megalakulását megelőző időszakban a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási 

díjak tartalmazták a beruházás értékének megfelelő mértékű bérleti díjak fedezetét, mely 2017. 

évben évi 78.671.480 Ft + áfa összeget jelentett. 

Ezt követően a folyamatos változások és a finanszírozási problémák következtében a bérleti díj 

jelképessé vált, jelenleg 20.700 eFt + áfa/év összegben van meghatározva. 

Elmondta, hogy 2023. július 1-jét követően a hulladékgazdálkodási feladatok ellátása újra piaci 

alapokra került a koncessziós rendszer bevezetésével. 

Az Önkormányzat jogos elvárása ezért az volt, hogy a bérleti díj is újra a hulladéklerakó telep 

értékének megfelelően legyen meghatározva. 

Az előterjesztés – a 2017. év óta eltelt időszak inflációs hatásainak figyelembevételével – 2023. 

november 1-től a bérleti díj 120.000.000 Ft + áfa/év mértékű meghatározására tett javaslatot. 

A fentiek alapján az Önkormányzat és Szelektív Nonprofit Kft. között létrejött bérleti szerződést, 

valamint a Szelektív Nonprofit Kft. és a VGÜ Nonprofit Kft. között létrejött albérleti szerződést 

szükséges módosítani. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

147/2023. (X.26.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Salgótarján 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Szelektív Hulladékhasznosító és Környezetvédelmi 

Nonprofit Kft. között létrejött bérleti szerződés módosítását az 1. melléklet szerint. A 

Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a bérleti szerződés módosítását aláírja. 
 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a VGÜ Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási 

és Városüzemeltetési Nonprofit Kft. taggyűlésén a Szelektív Hulladékhasznosító és 

Környezetvédelmi Nonprofit Kft. és a VGÜ Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási és 

Városüzemeltetési Nonprofit Kft. között létrejött albérleti szerződés módosítását a 2. 

melléklet szerint megszavazza. 
 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: értelemszerűen 
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3. A Közgyűlés javasolja a Kelet-Nógrád Térségi Hulladékgazdálkodási Társulásnak (a 

továbbiakban: Társulás), hogy a Társulás a Szelektív Hulladékhasznosító és 

Környezetvédelmi Nonprofit Kft. taggyűlésén az alábbi szerződések megkötését a 

jogszerűséghez az eljáró hatóságok által megkövetelt, a szerződések érdemét nem érintő 

módosításokkal szavazza meg: 

a) Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata és Szelektív Hulladékhasznosító és 

Környezetvédelmi Nonprofit Kft. között létrejött bérleti szerződés módosítása az 1. 

melléklet szerint,  

b) a Szelektív Hulladékhasznosító és Környezetvédelmi Nonprofit Kft. és a VGÜ 

Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási és Városüzemeltetési Nonprofit Kft. között létrejött 

albérleti szerződés módosítása a 2. melléklet szerint. 
 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: értelemszerűen 
 

 

13. Javaslat a VGÜ Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási és Városüzemeltetési Nonprofit 

Kft. folyószámlahitel felvételéhez történő hozzájárulás megadására 

Előterjesztő: Fekete Zoltán ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy 2023. július 1-től a 

hulladékgazdálkodási közfeladat ellátása koncessziós szerződés keretében történik. A közfeladat 

ellátásában a VGÜ Kft. részben közvetlenül, részben pedig alvállalkozóként vesz részt. A 

közszolgáltatási díjak számlázását, beszedését, a kinnlévőségek kezelését a koncessziós társaság 

végzi, a VGÜ Kft. az általa elvégzett munka ellenértékét csak több körös teljesítésigazolást 

követően, a finanszírozási rendszer hosszú átfutása miatt jelentős csúszással kapja meg, így a 

tevékenység előfinanszírozásához és a stabil pénzügyi háttér biztosításához folyószámla 

hitelkeret rendelkezésre tartása szükséges. A többlet hulladékkezelési feladatok ellátása miatti 

általános működési költségek emelkedése és az inflációs hatások okozta többlet kiadások 

fedezetének, valamint a likviditás stabilitásának biztosítására emelt összegű, 120 millió forint 

hitelkeret-szerződés megkötésének jóváhagyására tett az előterjesztés javaslatot. 

 

A Gazdasági Bizottság 7 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

148/2023. (X.26.) határozat 
 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy az 

önkormányzat többségi tulajdonát képező VGÜ Salgótarjáni Hulladékgazdálkodási és 

Városüzemeltetési Nonprofit Kft. folyószámlahitel szerződést kössön az OTP Nyrt.-vel, valamint 

megadja a 120.000.000 Ft-os folyószámlahitel folyósításához szükséges hozzájárulást.  
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 
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14. Tájékoztató a 2023/2024. nevelési év kezdéséről 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2023. márciusában 

36 óvodai csoportban határozta meg a nevelési évben indítható csoportok számát, az év végére 

az óvodás gyermekek létszáma várhatóan 911 fő lesz. Az Intézmény munkatervében 

meghatározta a nevelési évre vonatkozó céljait, kiemelt nevelési feladatait, mint a 

fenntarthatóság, a környezettudatosságra nevelés, a környezetvédelem, az egészségvédelem, a 

tehetséggondozás, különösen a sportmaci csoport növendékeinek szakedzők közreműködésével 

történő fejlesztése. Az Intézmény a törvényi előírásoknak megfelelve indította a 2023/2024-es 

nevelési évet és ebben a nevelési évben is magas színvonalon, a Pedagógiai Programjában 

megfogalmazott célokat szem előtt tartva, a gyermekek igényeit és szükségleteit maximálisan 

figyelembe véve kívánja munkáját végezni.  

 

A Népjóléti Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Hozzászólásában elmondta, hogy kiváló munkát végeznek az óvodapedagógusok. 

Megemlítette, hogy a 70 óvodapedagógusból 18-an már nyugdíjasok, az óvodát is elérte a 

pedagógushiány. Az ember egész életét befolyásolja az első életévekben történtek az, hogy 

milyen környezetben szocializálódtak a gyerekek. A 10 tagóvoda mindegyikében kiváló munka 

folyik. Köszönet illeti meg a nyugdíjas pedagógusokat, illetve az óvoda igazgató asszonyának a 

törekvését. 

Elmondta, hogy pedagógiai asszisztensek járnak főiskolára, valamint az „Itt van az otthonunk, itt 

van a jövőnk” programra is nyújtottak be pályázatot. Bízik abban, hogy ennek köszönhetően 

megoldódik valamelyest a pedagógus hiány. Furcsának találta, hogy középfokú óvodapedagógus 

képzés kezdődik az egyik középiskolában Salgótarjánban. 4-5 év alatt nehéz olyan pszichológiai 

ismeretek birtokába jutni, amelyek kis korosztályoknál rendkívül fontos az integrált 

csoportokban. 

Elmondta, hogy a nevelési év programja rendkívül színvonalas. A környezettudatos magatartásra 

nevelés már óvodás korban elkezdődik a klímahelyzet miatt, és ezzel már a szülőket is 

megpróbálják befolyásolni.  

Sokféle munka folyik az óvodákban, van már zöld óvoda, van ahol rendszeresen járnak 

színházba. A sportmaci csoportban a szülők vállalják, hogy havi 20 ezer Ft-ot fizetnek amiért 

többek között atlétikai edzés folyik, valamint népszerű a Bozsik program is. Az óvodákat 

elismerés illeti. 

 

További hozzászólás nem hangzott el.  

 

A tájékoztatót a Közgyűlés tudomásul vette. 
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15. Javaslat maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezésére 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a köznevelési törvény szerint egy 

óvodai csoportra megállapított maximális gyermeklétszám 25 fő, mely túllépésének 

engedélyezése a fenntartó hatásköre, engedélyével a maximális gyermeklétszám legfeljebb húsz 

százalékkal emelhető. Az Óvoda vezetőjének kérelme szerint a tagóvodákba beiratkozott és 

felvett gyermekek számított létszáma alapján indokolt volt a maximális csoportlétszám átlépését 

engedélyezni az intézmény hét tagóvodájának egyes óvodai csoportjaiban. Elmondta, hogy a 

maximális létszám az alapító okiratban meghatározott maximális gyermeklétszámot nem lépi túl. 

Az engedélyezett létszám túllépés nem veszélyezteti a szakmai munkát, a személyi feltételek 

adottak, a tagóvodák a tárgyi feltételeknek, és a vonatkozó jogszabályoknak megfelelnek. 

 

A Népjóléti Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

149/2023. (X.26.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti köznevelésről szóló 

2011. évi CXC. törvény 25. § (7) bekezdése alapján a Salgótarjáni Összevont Óvodában és 

Bölcsődében a 2023/2024. nevelési évre az 1. melléklet szerint engedélyezi a maximális 

csoportlétszámtól való eltérést.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

16. Javaslat a Salgótarjáni Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak 

megválasztására 

Előterjesztő: dr. Romhányi Katalin jegyző, HVI vezető 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a választási eljárásról szóló 

törvény alapján a helyi választási bizottság három tagját és legalább két póttagot a települési 

önkormányzat képviselő-testülete a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános 

választásának évét megelőző évben, október 1. és november 30. között választja meg; 

személyükre a helyi választási iroda vezetője tesz indítványt. 

Az előterjesztés javaslatot tett a választási bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztására. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
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Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

150/2023. (X.26.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a választási eljárásról szóló 

2013. évi XXXVI. törvény 23.§-ban biztosított jogkörében eljárva a Salgótarjáni Helyi 

Választási Bizottság tagjait és póttagjait az alábbi személyi összetételben választja meg: 

 

Név Lakcím  

dr. Szénási Zsuzsanna Teréz  tag 

dr. Pintér Tímea  tag 

dr. Grósz Gábor  tag 

Nagyné Taracsák Judit Rozália  póttag 

dr. Harmos Viktória  póttag 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző, HVI vezető 

 

 

2. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy a helyi választási bizottság tagjainak eskütételéről 

gondoskodjon, valamint, hogy a választási bizottság tagjainak nevét és a bizottság 

elérhetőségét a helyben szokásos módon tegye közzé. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző, HVI vezető 

 

 

Fekete Zsolt: Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az ülésre interpelláció nem érkezett. 

 

A továbbiakban Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Hozzászólásában a Salgótarjánban elhelyezett fekvőrendőrökkel kapcsolatban 

szólt. Elmondta, hogy egyetért azzal, hogy az autók sebességét ily módon korlátozni kell, 

elsősorban azért, mert sok esetben az autóval közlekedők nem tartják be a KRESZ szabályait. 

Jelezte, hogy azok a fekvőrendőrök, amelyek mostanában lehelyezésre kerültek, nem feltétlenül 

használnak a gépjárműnek. A Pécskő úton kialakításra került aszfalt bukkanók, melyek 

fekvőrendőrként funkcionálnak, sokkal jobbak, mint a fém fekvőrendőrök. 

Javasolta, ha az Önkormányzatnak a lehetőségei engedik, akkor próbáljanak meg a Pécskő úti 

megoldás irányába elmenni. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy Képviselő úr teljesen nyitott kapukat dönget. A 

Pécskő úton azért cserélték le, mert ők is tapasztalták már ezt a problémát korábban. Tervezik, 

hogy folyamatosan lecserélik a fém, vagy műanyag fekvőrendőröket egy gépkocsik számára 

kedvezőbb megoldásra. Sajnálatos, hogy ezeket a fekvőrendőröket ki kell tennie az 

Önkormányzatnak, de egyre több az olyan gépkocsivezető, aki nem tartja be a közlekedési 

szabályokat. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Czene Gyula: Hozzászólásában az oktatásügyről beszélt. A szeptemberi Közgyűlésen szólt a 

kötelező úszásoktatás elmaradásáról. Elmondta, hogy az ülés után beszélt az illetékesekkel, és 

egyérteművé vált számára, hogy nem a REMEK Kft. hibázott. Megköszönte a Salgótarjáni 

Tankerületi Központnak a gyors intézkedést, így most már nem csak a füleki iskolákból 

járhatnak gyerekek úszásoktatásra, hanem a salgótarjáni iskolákból is. 

Sajnálatát fejezte ki, hogy az elmúlt hetekben születtek olyan központi döntések, amelyek tovább 

rombolják az amúgy is ezer sebből vérző oktatásügyet. Ma már nem értesülhetnek arról, hogy 

mennyi és milyen szaktanárok hiányoznak, mert tilos ennek a közlése. 

Régebben, ha egy lyukas órája volt a tanárnak, vagy a gyerekeknek, akkor megcsodálhatták egy 

kitűnő fizika tanár kísérleteit. Erre már nincs lehetőség a kötelező 24 tanítási óra mellett, és 

sajnos már fizikatanár sincs elég. 

Megdöbbentő intézkedés volt számára, hogy az iskoláknak esetenként adott támogatások 

központosítva lettek, tehát nem dönthet az Igazgató, vagy a tantestület az adományokról, ez a 

tankerület feladata lett. 

A továbbiakban a két magyar Nobel díjastól idézett, elsőként Karikó Katalintól: „Tanáraimtól 

tanultam meg, hogy hogyan kell kérdezni, rácsodálkozni valamire, felfedezni valamit, önállóan 

gondolkodni. A tanárainktól tanultam meg, hogyan használjam fel a megszerzett tudást arra, 

hogy valami újat alkossak.” Karikó Katalin szorgalma, kitartása példa lehet mindenki számára. 

„Arra koncentráljunk, amint tudunk változtatni!” 

Elmondta, hogy Krausz Ferenctől többen kértek interjút az elmúlt hetekben, és minden 

nyilatkozatában említette, hogy milyen a tanárok hatása a fiatalokra. Tőle olvasott fel idézetet: 

„Szeretnék apellálni mindenféle módon a politikai döntéshozókra, hogy tegyenek meg mindent 

annak érdekében, hogy a tanári szakma becsülete minél gyorsabban helyreálljon, mert ha a 

jövőben nem lesznek Kiss tanár urak, Lang tanár urak, Vermes tanár urak, akkor nem lesznek 

magyar Nobel díjasok se, és ez még valószínűleg a legkisebb baj.”  

Elmondta, hogy mindannyiuk számára fontos az oktatásügy, de a társadalom nem eléggé érzékeli 

még most. Vannak tüntetések, megmozdulások, de a társadalom egy kicsit passzívan figyeli a 

mozgolódást. Egyes döntéshozók hangzatosan mondják, hogy munkaalapú társadalom 

szükséges, tőlünk fejlettebb országokban tudásalapú társadalomról beszélnek. 

Végezetül Nagy Ervin Jászai Mari díjas kitűnő színésztől idézett: „Nekem csodálatos 

gyermekkorom volt, mert csodálatos tanáraim voltak. Az a nemzet el fog veszni, amelyik a 

tanárokat nem becsüli!” 

 

Fekete Zsolt: Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy felkérte a Tankerület vezetőjét, hogy a novemberi 

közgyűlésen a salgótarjáni közoktatási intézmények helyzetéről és jövőjéről tartson tájékoztatót. 

Kiemelte, hogy idén erőfeszítéseket tettek azért, hogy az uszodát ne kelljen bezárni különös 

tekintettel arra, mert a Gagarin Iskolában nincs tanuszoda, és így szeretnék biztosítani a 

feltételeket az úszásoktatáshoz. 

Megkért minden salgótarjáni lakost, aki korábban járt az uszodába térjen vissza, ezzel is nagy 

mértékben segítve az önkormányzatot az uszoda fenntartásában. 

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Hozzászólásában elmondta, hogy közeleg a november 1-je, Mindenszentek 

napja. Megköszönte a Foglalkoztatási Nonprofit Kft. dolgozóinak, hogy az elmúlt hetekben 

rendbe tették a temetőket, levágták a füvet. Negatív jelzésként említette, hogy a napokban az új 

temetőben egy úr begyűjtötte, és autóba rakta a sírokon lévő művirágokat, de az ott dolgozók ezt 

észrevették, és felszólították rá, hogy tegye ki a csomagtartóból. A rendszám feljegyzésre került. 

A rendőrség ígéretet tett arra, hogy oda fognak figyelni az ilyen esetekre.  




